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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Egyetért Ön azzal, hogy a Kormányhivatal tévesen 
értelmezte a Kormányrendeletet, amikor nem vizsgálta, hogy lakóépületre a rendelet nem 
vonatkozik?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Amint azt Ön is tudja, a balatonaligai helyi közösség évek óta azért küzd, hogy ne veszítsék el a 
partmenti területeiket.

A 141/2018. (VII. 27.) „kiemelt” Kormányrendelet 2020. augusztus 7-én lépett életbe. A rendelet 
szerint szállodaépítés és turisztikai fejlesztés a nemzetgazdasági szempontból kiemelt jelentőségű 
üggyé nyilvánítás célja. A magaspart tetejére 5 db, 6 szintes, 105 lakásos társasházra és a helyi 
védelem alatt álló geológiai érték Aliga Fehér sziklái 750 méter hosszon való rézsűs elbontására 
adott végleges építési engedélyt a Kaposvári Kormányhivatal az Építési Minisztérium által 
létrehozott Országos Tervtanács véleménye alapján. 

 

Fentiekre tekintettel az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

Egyetért Ön azzal, hogy a Kormányhivatal tévesen értelmezte a Kormányrendeletet, amikor nem 
vizsgálta, hogy lakóépületre a rendelet nem vonatkozik?

Egyetért Ön azzal, hogy a helyi védelem alatt álló több, mint 8 millió éves eredeti állapotában 
megmaradt, ikonikus, páratlan szépségű geológiai érték 750 méter hosszon elbontásra kerüljön egy 
Fejlesztő egyéni érdeke miatt, azaz, hogy a löszfal alatt nagyobb épületeket építhessen 
veszélyeztetve a geológiai érték megsemmisülését és az emberi életeket?

Továbbá, egyetért Ön azzal, hogy az aktív mozgásban lévő csúszásveszélyes löszfal tetejére 
tájidegen, 5 db, pince plusz 6 szintes, több, mint 20 méter magas lakóépület épüljön a földszintes 



épületeket tartalmazó üdülő településen, településképbe nem illeszkedő módon?

Egyetért Ön azzal, hogy a Rózsa utcai földszintes épületektől 37 méterre 18 méter magas tűzfal 
magasodjon, a szomszédos épületek piaci forgalmi értékét csökkentve?

Egyetért Ön azzal, hogy a magaspartél közelében úszómedence készüljön, mikor a közelében, 45 
méter magas szakadék van?

 

Megtisztelő válaszát köszönöm!

Budapest, 2023. április  25.

 

                         Dr. Oláh Lajos
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